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Společenská kronika

Říjen 2022
• pan Albrecht Petr  - 75 let

• pan Bodnár Milan – 65 let

• paní Bodnárová Věra – 65 let

• pan Pekař Jan – 50 let

• pan Navrátil Jaroslav – 50 let

• paní Boháčková Pavla – 50 let

Listopad 2022
• pan Kudláček Stanislav – 70 let

• pan Kaše Pavel – 55 let

• pan Kocúm Václav – 50 let

• pan Národa Zdeněk – 50 let

• paní Brotánková Norika – 50 let

Prosinec 2022
• pan Živný Milan – 75 let

• pan Šnábl Jiří – 65 let

• pan Lehečka Stanislav – 65 let

• paní Kratochvílová Eliška – 60 let

Leden 2023
• pan Národa Rudolf – 70 let

• paní Machovičová Alena – 65 let

• paní Žižková Helena – 60 let

• paní Ješková Věra – 55 let

• pan Nesládek Luděk – 55 let

• pan Vaňous Radek – 55 let

• pan Weber Milan – 55 let

• pan Komiš Bronislav – 50 let

Jubilanti
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Rudé Armády čp. 80 431, 44 Droužkovice

ZesnulíNově narození

Slovo starosty
Milí spoluobčané a sousedé, 

rád bych vám, za všechny členy zastupitelstva, touto cestou poděkoval za projevenou 
důvěru během těchto voleb do obecního zastupitelstva. Velice si vážíme každého  
občana, který přišel k volbám. Zejména děkujeme těm, kteří sympatizují s našimi  
názory, záměry a cíli a projevili nám tak  svou důvěru tím, že nám věnovali svůj hlas.

           Budeme se snažit o nalezení korektní cesty vedoucí k naplnění našich cílů tak, 
abychom Vás nezklamali a těšíme se, že i v tomto volebním období můžeme  
zastupovat vaše zájmy a směřovat život v Droužkovicích tak, aby se nám tu všem 
spokojeně žilo.

Únor 2023
• paní Řeřichová Miroslav – 65 let

• paní Šimková Pavla – 65 let

• paní Lehečková Libuše – 65 let

• pan Láf Vratislav – 55 let

• pan Ovský Roman – 55 let

• pan Rozhonová Alena – 50 let

• paní Valevská Pavla – 50 let 

• pan Strejcovský Pavel – 50 let

• DUBEN:   --

• KVĚTEN:        Hrubešová Věra (86 let),  

        Pašek Stanislav (75 let)

• ČERVEN: --

• ČERVENEC:   --

• SRPEN:          Živná Alžběta (98 let)

• DUBEN:   Goll Oliver, Šuťak Filip

• KVĚTEN:    --

• ČERVEN:   --

• ČERVENEC:  Čillíková Anežka

• SRPEN:          Wessely Richard

• ZÁŘÍ:              Strejcová Amálie
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Počasí za uplynulé období
S příchodem měsíce dubna začalo být 

opravdu chladné počasí. Pěkných teplot jsme 

se dočkali až na jeho konci. Ve čtvrtek 4. květ-

na 2022 přišla první letošní bouřka. Mírná, ale 

vydatná. Od té doby nastoupilo jaro se vší pa-

rádou. V celé republice, tak i u nás v obci vy-

bouchla pylová bomba. Žlutý nános byl doslova 

všude a dostával se pochopitelně i do bytů, 

domů a kanceláři. Podle odborníků se nejedná 

o pyl neoblíbené polní rostliny řepky olejné, ale 

o pylová zrnka kvetoucích jehličnanů. Ta „prý“ 

alergikům velké problémy nezpůsobují. Množ-

ství pylu v ovzduší ovlivňuje počasí, především 

teplota vzduchu, sluneční záření, vítr a srážky. 

Letošní jaro bylo opět skoupé na déšť a tak se 

situace zhoršila. Nejhorší je spojení s větrem.   

Nedostatek srážek pak následoval po celé 

léto. Naši oblast trápila obrovská sucha. Tráva 

na mnoha místech byla doslova spálena  

a trpěly i stromy, především ty mladší.  V přípa-

dě nově vysázených dřevin v rámci náhradní 

výsadby zajišťovala sice zálivku pověřená firma, 

přesto to bylo nedostačující. Obec pro jejich zá-

chranu nakoupila dokonce zavlažovací vaky a 

za pomoci našich veřejně prospěšných pracov-

níků jsme je neustále plnili. Přes všechnu snahu 

se nám ale nepodařilo některé stromy zachrá-

nit. „Spása“ přišla prakticky až koncem měsíce 

srpna. Konkrétně v pátek dvacátého šestého. 

Ten den paradoxně zasáhl naši obec přívalový 

déšť. Během chvilky spadlo na území naší obce 

tolik srážek, že se koryto potoka Hačky doplnilo 

z pár centimetrů až po betonový okraj a v dolní 

části obce hrozilo jeho vylití. Což se nakonec 

naštěstí nestalo. Větší problém přinesla voda 

stékající po komunikaci, kterou nestihla pobrat 

dešťová kanalizace. Při odstraňování následků 

bleskové povodně nám pomáhali členové na-

šeho sboru dobrovolných hasičů. Začátek září 

už přinesl konečně větší množství srážek  

a travnaté plochy se opět začaly zelenat.

Na závěr bychom rádi upozornili na jednu sku-

tečnost. Týká se převážně obyvatel v ulici  

J. Švermy a Rudé Armády, kteří mají přístup  

k potoku Hačka. Prvního července 2022 vyšla  

v platnost Veřejná vyhláška – opatření obecné 

povahy – zákaz odběru povrchových vod, kte-

rou vydal Magistrát města Chomutova  

a která byla ještě dne 29. července 2022. rozší-

řena o další oblasti. Ta platí prakticky do dneš-

ního dne a její znění si můžete přečíst na našich 

webových stránkách v sekci Úřední deska. Byla 

vydána v souladu s ustanovením § 109 odst.  

1 vodního zákona. V ní je zakázáno odebírat 

vodu z celého vodního toku Hačka za účelem 

zalévání zahrad, hřišť a trávníků, mytí aut, na-

pouštění nádrží a bazénů. V obci nemá nikdo 

z tohoto zákazu výjimku. Dodržování zákazu je 

Současnost
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monitorováno, sledováno a jsou prováděny 

kontroly. Jelikož na dotčených tocích došlo  

k významnému snížení průtoků, mohlo dojít ke 

kyslíkovému deficitu a k závažnému ohrožení 

vodních a na vodu vázaných ekosystémů  

a k ohrožení zajištění funkcí vodních toků. Poru-

šení zákazu může být pokutováno! Proto apelu-

jeme na všechny občany… mít zelený trávník  

v době velkého sucha na své zahradě je oprav-

du zarážející. Pokud nemáte vydatnou studnu či 

velkokapacitní nádrže na dešťovou vodu. 

Zastupitelstvo obce  
a uplynulé pololetí

Obecní zastupitelstvo se v uplynulém po-

loletí sešlo celkem třikrát. Poprvé to bylo na 

dvacátém pátém veřejném zasedání, které 

se uskutečnilo 30. května 2022. Na programu 

jednání byly v základní části záležitosti tradičně 

odpovídající tomuto období. Jednalo se o třetí 

rozpočtovou změnu. Větší nárůst byl zazname-

nán u příjmů, kdy obdržela obec dotaci od MMR 

ČR na rekonstrukci víceúčelového hřiště. Díky 

tomu klesl plánovaný schodek rozpočtu o téměř 

1,2 mil. Kč. Dále se projednávala a schvalovala 

Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření 

obce Droužkovice za rok 2021 a s ní související 

Účetní závěrka obce Droužkovice za rok 2021. 

Čtvrtým důležitým bodem jednání bylo stano-

vení počtu členů zastupitelstva pro podzimní 

komunální volby 2022, které se uskutečnily ve 

dne 23. – 24. září 2022 (viz samostatný článek).  

Neméně důležitým byl bod číslo pět, ve kterém 

zastupitelstvo obce schválilo Obecně závaznou 

vyhlášku č. 1/2022, která stanovuje místní koe-

ficient pro výpočet daně z nemovitých věcí ve 

výši 2 s platností od 1. 1. 2023. Dalšími body jed-

nání byla Obecně závazná vyhláška č. 2/2022 

– Požární řád obce, Darovací smlouva č. 14/2022 

na finanční dar od Severočeských dolů, a.s. na 

podporu regionálního rozvoje, jakož i rozvoje 

infrastruktury a revitalizace majetku ve správě 

měst a obcí v regionu, kde vyvíjí svoji činnost. 

Tyto prostředky byly letos použity na výstavbu 

nového kolumbária a na technické zhodnocení 

čističky odpadních vod – automatické česle, 

včetně oplocení (viz samostatné články).  

V sekci Majetek obce: nákup, prodej, pronájem 

či pacht se řešil odkup pozemků od soukromých 

osob pod cyklostezkou a žádost soukromé oso-

by na pronájem pozemku v majetku obce.  

V posledním bodě programu Organizační  

a různé bylo celkem jedenáct podbodů. Smlou-

va o zajištění plnění úkolů na úseku požární 

ochrany s obcí Nezabylice a dále žádosti  

o poskytnutí finančních darů na akce pořádané 

v obci, ale i mimo ni. Zastupitelstvo bylo sezná-

meno s výsledky poptávkových řízení na akce 

spadající do veřejných zakázek malého rozsahu 

a pronájmu obecního majetku a s nimi souvise-

jícími smlouvami o dílo. Nakonec bylo potřeba 

schválit podání žádosti o dotaci z Programu 

pro podporu odpadového hospodářství obcí 

v ÚK v rámci 6. výzvy Ústeckého kraje.  Název 

akce: „Vybudování veřejných sběrných míst pro 

oddělený sběr využitelných složek komunálního 

odpadu v obci Droužkovice“.
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Další, v pořadí dvacáté šesté veřejné zase-

dání zastupitelstva obce se uskutečnilo dne 29. 

června 2022. Opět byly do programu jednání 

zařazeny již tradiční záležitosti odpovídající to-

muto období. Prvním bodem bylo hospodaření 

obce do 31. 5. 2022. Dále bylo třeba projednat 

Závěrečný účet obce za rok 2021 a Závěrečný 

účet Dobrovolného svazku obcí Chomutovsko 

za rok 2021. Hospodaření obce v loňském roce 

skončilo přebytkem ve výši 2.249.439,36 Kč.  

Následovala Monitorovací zpráva za rok 2021 

nad provozem lomu DNT a obecně závažné 

vyhlášky. V bodě číslo sedm ohledně majet-

ku obce nebylo na projednávání tentokrát nic. 

Poslední sekce s názvem Organizační a různé 

měla opět čtyři podbody. Prvním bylo schválení 

zapojení obce do Programu na odstraňování 

ekologických škod vzniklých před privatizací 

hnědouhelných těžebních společností v Ústec-

kém a Karlovarském kraji na realizaci projektu: 

„Příprava území pro individuální výstavbu – 

Droužkovice u hřiště“ (inženýrské sítě pro  

7 RD). Dále bylo zastupitelstvo obce seznámeno 

s dalšími výsledky poptávkových řízení – veřejné 

zakázky malého rozsahu. Jednalo se o výměnu 

oken v bytovém domě čp. 264, instalaci ka-

merového systému v Droužkovicích a výstavbu 

kolumbária včetně úprav terénu na místním 

hřbitově. 

Poslední zasedání před skončením volební-

ho období v pořadí dvacáté sedmé se uskuteč-

nilo dne 14. září 2022. Tentokrát byly body pro-

gramu velice různorodé. 

První přišlo na řadu čtvrté rozpočtové opat-

ření roku 2022. Opět byl zaznamenán větší ná-

růst na straně příjmové. Narostla výtěžnost obce 

na daních. Rozdíl mezi novými příjmy a výdaji 

byl téměř jeden milion korun, takže ve výsledku 

opět klesl plánovaný schodek. Na začátku roku 

byl 3,7 mil. Kč, nyní činil již necelých 2,2 mil. Kč. 

Dalším bodem jednání byl bezúplatný pře-

vod pozemků pod cyklostezkou, které by měla 

obec získat do majetku od Státního pozem-

kového úřadu. Dále přišlo na řadu na základě 

aktualizace Souhrnného plánu sanace a rekul-

tivace území dotčeného těžbou DNT a Plánu re-

kultivace území dotčeného těžbou Dolů Nástup 

Tušimice pro rok 2023 projednání plánovaného 

čerpání finanční rezerv na tyto činnosti v příštím 

roce. 

Schválením musel projít také nový Plán 

obnovy kanalizace a ČOV Droužkovice a s ním 

související Vnitřní směrnice obce ustavující 

zásady tvorby a použití rezervního fondu finan-

cování rozvoje a obnovy kanalizační sítě obce 

Droužkovice č. 1/2022. Podle prvního dokumentu 

bude obec muset vkládat do zmiňovaného fon-

du ročně částku více jak 1,1 mil. Kč. coby rezervu 

namísto současných 558 tis. Kč. 

V šestém bodě bylo třeba schválit Smlou-

vu o spolupráci obcí s DSO na akci s názvem 

„Chomutovsko kompostéry pro občany – údolní 

obce“. V létě prováděl úřad mezi občany prů-

zkum, kdo by měl zájem o takto pořízený kom-

postér. U nás se přihlásilo přes sto občanů. Po-

kud uspějeme s dotací u Ústeckého kraje podíl 

naší obce na financování projektu by byl ve výši 
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téměř 140 tisíc Kč. Musíme zmínit ale, že naše 

žádost je stále v projednávání. Jednání pokra-

čovalo schvalováním smlouvy o zřízení věcného 

břemene služebnosti na kabelové vedení NN  

a v sekci Majetek obce: nákup, prodej, pronájem 

a pacht se jednalo pouze o obnovy smluv na 

pronájem pozemků a v jednom případě  

o žádost o koupi části pozemku v majetku 

obce. V posledním bodě Organizační různé bylo 

zastupitelstvo obce opět seznámeno s výsled-

ky poptávkového řízení na akci, která spadá 

do veřejné zakázky malého rozsahu a dvěma 

smlouvami o dílo v návaznosti s poptávkovými 

řízeními z minulého zasedání. 

Všechny zápisy ze zmiňovaných jednání jsou 

v anonymizované formě uveřejněny na webo-

vých stránkách obce v oddíle ÚŘAD – Úřední 

deska (archiv). Originály jsou k nahlédnutí  

v kanceláři účetní na obecním úřadě.

 

Volby do zastupitelstva obce 
na období 2022 – 2026

Čtyři roky doslova utekly jako voda. Přišel 

čas a byly před námi další komunální volby, 

v pořadí již deváté svobodné od roku 1990. Ve 

dnech 23. až 24. září jsme opět volili nové složení 

zastupitelstva obce na volební období 2022 až 

2026. Nových sedm členů. Ti „nejvyšší“ nám tím-

to termínem velmi zkomplikovaly naše zářijové 

plány. V minulosti se komunální volby konaly 

buď v měsíci listopadu (z počátku) a poté  

v říjnu. Tentokrát ale udělali změnu. Možná se 

obávali možných protikoronavirových opatření 

a tím i menší účasti, popřípadě vyšších nákladů 

na jejich pořádání (náklady na roušky  

a dezinfekci). Každopádně se těchto voleb 

žádné restrikce nedotkly, jen nám zásadně na-

bouraly účast na našem tradičním podzimním 

pobytovém zájezdu. 

Tentokrát v naší obci kandidovala pouze 

dvě sdružení nezávislých kandidátů, opět žádná 

politická strana. 

Do výpisu ze stálého seznamu voličů bylo 

tentokrát zapsáno celkem 647 obyvatel naší 

obce. Voleb se jich zúčastnilo 360. To znamená, 

že k volební urně přišlo vhodit svůj hlas svým 

favoritům 55,64 % potencionálních voličů. Lidé si 

sice volili své zástupce tím, že jim dávali prefe-

renční hlasy (tzv. panašováním), to však nemusí 

jednotlivým kandidátům pomoci. Hlasy voličů 

v komunálních volbách se totiž přepočítávají 

natolik složitě, že křížkováním svých oblíbenců 

můžete spíše oslabit jejich strany. Důležitým 

prvkem ve výpočtu je součet všech hlasů pro 

všechny jednotlivé kandidáty dané volební stra-

ny a z něho se poté vychází. Spousta občanů 

stále nechápe princip volby. Nevolí si totiž svého 

starostu, ale sedm zastupitelů, kteří posléze ze 

svého středu vyberou kandidáty pro jednotlivé 

funkce starosty a místostarosty. Takže pokud 

volič zakřížkoval pouze jednu osobu na celém 

volebním lístku, promarnil tak zbytečně šest 

hlasů. 

Je totiž velmi důležité, aby strana (v obcích, 

kde je více kandidátních listin) dosáhla alespoň 
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pěti procent ze všech hlasů. Všechny strany, 

které toho dosáhnou se dostanou do zastupitel-

stva. Dále se zjišťuje, kolik mandátů, která strana 

v zastupitelstvu obsadí. Tento přepočet provádí 

Český statistický úřad podle tzv. d´Hondtova 

pravidla v rámci poměrného volebního systé-

mu. 

Teprve v dalším kroku se pak rozhoduje  

o tom, kdo mandáty za jednotlivé úspěšné stra-

ny obsadí. Kandidáti se ovšem neseřazují podle 

toho, kdo získal kolik hlasů (křížků) ve volbách. 

Je zde dodržováno pořadí kandidátů tak, jak 

byli uvedeni na kandidátní listině. Pouze někdy 

se může stát, že daný kandidát získá o deset 

procent více hlasů, než je průměr jeho strany, 

a tím se posune na vyšší místo, než na jakém 

kandidoval. 

Pro přeskakování je určena v každé straně 

hranice. Tentokrát se tak stalo ve volební straně 

č. 2 – D.N.O. – Droužkovičtí nenapravitelní op-

timisté, kdy rozhodovaly pro přesuny opravdu 

pouze a jen tři hlasy.  

Místa v novém zastupitelstvu získala obě dvě 

sdružení. Volební strana č. 1 – NEZÁVISLÉ ŽENY 

získala jeden mandát (z možných 2.350 hlasů 

jich získala 530) a volební strana č. 2 – D.N.O. 

Droužkovičtí nenapravitelní optimisté získa-

la mandátů šest (z možných 2.350 jich získala 

1.820). Členy zastupitelstva se tak stali: Jitka 

Brodníčková, ing. Hana Dufková, Stanislava Kra-

mlová, ing. Zdeněk Národa, Jan Okénka,  

ing. Karel Stupka a Radek Vaňous. Chvályhodné 

je, že se opět navýšil počet žen v zastupitelstvu. 

Ukliďme Česko – úklidová akce 

V letošním roce se stala konečně i naše 

obec součástí celorepublikové úklidové akce  

s názvem Ukliďme si Česko. Několik roků jsme se 

k tomu chystali, avšak nikdy se nám nepodařilo 

myšlenku dotáhnout do zdárného konce. Ze-

jména poslední dva roky, když nám snahu ještě 

zkomplikovala proticovidová opatření. S organi-

zováním jsme se nakonec spojili s Dobrovolným 

svazkem obcí Chomutovsko, jehož jsme členem 

a pod heslem „Ukliďme Chomutovsko“ se akce 

zúčastnilo sedm obcí na okrese, a to Březno, 

Černovice, Droužkovice, Otvice, Strupčice, Údlice 

a jedna horská obec Hora Svatého Šebestiána. 

Dění v obci
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Do úklidového maratónu se zapojila také ne-

zisková organizace Archa Jirkov. V rámci jar-

ního termínu v sobotu 2. dubna 2022 se k nám 

připojily také Severočeské doly, a.s., které zorga-

nizovaly pro úklidové čety u nás v obci v areálu 

koupaliště doprovodný program.

Ještě týden před akcí bylo krásné jarní 

počasí, avšak začátkem měsíce dubna přišla 

opravdu velká zima a déšť. V první dubnovou 

sobotu se nakonec počasí trošku umoudřilo. 

Na nebi se sice honily mraky, ale občas vysvitlo 

i sluníčko. Dobrovolní sběrači se v počtu okolo 

padesátky sešli na návsi u hasičské zbrojnice  

v deset hodin dopoledne. Každý tým dostal 

mapku s přiděleným úsekem, sběrové pytle  

a rukavice a vyrazilo se. Všechny skupinky měly 

kontakt na pracovníky obce, kteří zajišťovali ví-

ceúčelovým vozidlem multicar a elektrotříkolkou  

odvoz hromádek do kontejneru u hasičárny  

a distribuci prázdných pytlů. 

Během sběru jsme se nakonec zahřáli. Jaký 

je skutečně chlad jsme zjistili až po práci v are-

álu koupališti, kde bylo připraveno občerstvení, 

pro sběrače pak zdarma formou stravenek.  

Od čtrnácti hodin následoval pak již zmiňovaný 

zábavný program. Dva hudební vstupy mělo 

připraveno pro děti Divadlo 

Hnedle vedle, své vystou-

pení měla i pozvaná sku-

pina Street Hard Workers. 

Od sedmnácti hodin násle-

dovala hudební produkce 

kapely Retrosexuals. 

Sběrová akce se velmi 

vyvedla. Na našem kata-

stru se nakonec sesbíralo 

a kontejnerem na skládku 

odvezlo 2,16 tun odpadu. 

Zlikvidovali jsme tak v za-

čátku několik černých skládek  

a spoustu nepořádku kolem obce. 

Jelikož se jarní část povedla, projevily zá-

jem o podzimní část další obce na Chomutov-

sku. Role organizátora se opět zhostila kan-

celář dobrovolného svazku. Podzimní termín 

byl stanoven na 17. září 2022. Ten se nám však 

nepodařilo v dobré víře dodržet, a tak jsme si 

ho posunuli na 8. října. Tuto sobotu opět nebylo 

počasí úplně ideální, ale i tak se nás sešlo něco 

málo pod čtyřicet sběračů. Bylo znát, že spousta 

nepořádku se zlikvidovala už v jarní části. V kon-

tejneru skončilo tak o dvě třetiny méně odpadu. 

Pro sběrače připravila obec občerstvení  

v kulturním domě „U Hřiště“. 
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Vykradení a poškození 
majetku na koupališti

Velikonoční prodloužený víkend nepřinesl 

jenom radosti. Vedení obce muselo místo svá-

tečního vítání jara a místo „šupačky“ řešit další 

trestní čin, a to vloupání v areálu koupaliště do 

prodejního kiosku. Tato skutečnost byla zjištěna 

ráno na velikonoční pondělí, dne 18. dubna 2022. 

Pachatelé se ve snaze dostat do kiosku 

poničili nejdříve dveře. Ta odolala páčidlu, takže 

došlo k poškození rámů. Když se tudy do objektu 

nedostali, strhli rolety a rozbili okna. Škoda byla 

tudíž o to větší. Na majetku obce to bylo cca  

100 tis. Kč. Další škoda na zboží a vybavení 

vznikla tehdejšímu nájemci koupaliště. Bylo zde 

připravené občerstvení na očekávaný jubilejní 

dvacátý slet čarodějnic. Vyšetřovací tým sní-

mal otisky prstů a dokumentoval škody. Dle 

slov policistů to byli vyloženě amatéři, kteří šli 

po alkoholu a rychlém zisku z prodeje drobné-

ho vybavení. Jelikož obec chystala za necelých 

čtrnáct dní již zmiňovanou velkou kulturní akci 

bylo potřeba narychlo všechno opravit. Něco 

se povedlo hned, něco muselo být provedeno 

alespoň provizorně. Část škody se vrátila obci 

formou pojistného plnění. 

Vertikutace fotbalového 
hřiště a zeleného povrchu 
místního koupaliště

Již třetí rok provádíme na místním fotba-

lovém hřišti jarní údržbu v podobě vertikutace. 

Kvalita trávníku se tak podstatně zlepšila. Tento 

odborný zásah specializované firmy spočívá ve 

svislém prořezání trávníku, jehož cílem je od-

stranění plevele mechu a zbytků suché trávy. 

Největší účinnost má tato činnost zejména na 

jaře, kdy se odstraní i takzvaná sněžná plíseň, 

což je choroba způsobována houbou zvanou 

rážovka sněžná nebo také hlívenka sněžná. Tito 

činitelé způsobují postupné zplstnatění, které 
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zamezuje přístupu vody a vzduchu a brání trávě 

ve vegetaci. Použité nástroje se zařezávají do 

travního drnu a vytvořenou plsť rozruší. Trávník 

se tak stane otevřený vodě a živinám. Řezy také 

podporují tvorbu nových výhonů, čímž se trav-

natý porost omladí a zhoustne. Letošní léto sice 

trávu hodně spálilo, ale s příchodem dešťů se 

porost opět obnovil. Práce byly provedeny 20. 

dubna 2022.

Kvůli dobrým výsledkům se vedení obce 

rozhodlo provést stejný zásah na travnatém 

porostu v areálu místního koupaliště. Poprvé 

vyjel stroj 3. května 2022, avšak během chvíle se 

rozbil. Stejně tak to bylo i v druhém případě. Na-

konec byly práce dokončeny v polovině tohoto 

měsíce.

Čištění potoka
Koryto místního potoka Hačky je pod sprá-

vou Povodí Ohře.  Sekání břehů zajišťuje naše 

obec ve spolupráci s tímto státním podnikem. 

Naši pracovníci koryto posekají, Povodí službu 

následně uhradí. Některé roky se tak děje jed-

nou či dvakrát. A to v závislosti na dešťových 

srážkách. Avšak čištění průtoku vody už není 

naše starost. Tu si zajišťuje podnik sám svými 

zaměstnanci. 

Za několik let se utvořily ve středu obce  

u hasičské zbrojnice před mostem a těsně 

pod ním dva ostrovy, které zarůstaly stále více 

vegetací. Na začátku května byly odstraněny. 

Větší deště v měsíci dubnu pak měly za násle-

dek zvýšenou hladinu potoka. Více vody s sebou 

přineslo i naplavené dřevo, které se na v nižší 

části toku v obci vzpříčilo a tím koryto ucpalo. 

Větší kusy kmenů se musely rozřezat. Bohužel 

během léta se ve stejných místech začaly opět 

tvořit nánosy.

Oprava vodovodního řádu
V měsíci únoru letošního roku se začala ob-

jevovat v dolní části obce vytékající voda  

z komunikace. Bylo jasné, že někde bude poško-

zený vodovodní řád. Na konci března pak došlo 

k jeho opravě. Od té doby se však v některých 

částech obce objevovala tekoucí kalná voda. 

SčVK musely několikrát použít odkalovač, když 

nepomohl přišly na řadu průplachy. 

Instalace automatických 
česlí na ČOV

Některým občanům se může zdát, že se 

v naší obci celkem nic neděje, avšak opak je 

pravdou. Letos si zastupitelstvo obce dalo do 

plánu prací hned několik celkem velkých  

a nákladných akcí, jen některé investice, rekon-

strukce či opravy bývají oku obyčejného obča-

na docela skryty. Jednou takovou je technické 

zhodnocení naší čistírny odpadních vod. Byly 

zde nainstalovány automatické česle s lisem, 

které mají za úkol z kanalizační stokou přive-
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deného kalu oddělit hrubou nečistotu, která 

se dříve vybírala manuálně. Dělali to buď naši 

veřejno-prospěšní pracovníci nebo placený 

dohled nad provozem ČOV, a mnohdy to byla 

činnosti opravdu jen pro silné žaludky. Navíc vy-

braný materiál byl plný vody, objemný a těžký. 

Náklady na jeho likvidaci byly tudíž vysoké. Nyní 

se hrubá nečistota zachytí na česlích, ty ji oddělí 

a slisují. Výsledkem je mnohem menší množství 

odpadu, pokud vynecháme samotný proces. 

Šetří se tak i samotná čerpadla. Kolem místa in-

stalace bylo potřeba udělat ještě nějaké úpravy, 

ať už technické, povrchové či elektro a po jejich 

montáži objekt oplotit. Všechny tyto práce pro-

běhly od června do srpna 2022. 

Úprava brouzdaliště  
v areálu koupaliště

Kdo nenavštěvuje místní koupaliště, tak sa-

mozřejmě ani neví, že další akce proběhla  

i v jeho areálu. V měsíci květnu zde byla na mís-

tě starého brouzdaliště pro děti nainstalována 

nerezová vana. Jsme si vědomi, že úpravy by si 

zasloužila i hlavní nádrž, avšak to jsou investice 

do budoucnosti. Navíc my nemáme tu výhodu 

jako okolní obce Spořice, Březno či Údlice, které  

k napouštění nádrží využívají potoky a přivadě-

če. Naše koupaliště se napouští z propadlin na 

tzv. „pražském poli“ a problémy s povrchovou 

vodou jsou rok od roku větší. Což se nám potvr-

dilo i v letošním roce. A napouštění z vodovod-

ního řádu nepřichází při dnešních cenách  

a nárokách na čistotu vody vůbec v úvahu. 

Pro ty, kteří rádi navštěvují naše místní kou-

paliště a využívají jeho areál pro rekreaci, sport 

a zábavu jsme udělali v rámci možností alespoň 

tento krůček, který jistě ocenili. Vybavení koupa-

liště jsme ještě rozšířili o stojan na kola. 

Výstavba nového  
kolumbária na hřbitově

Zájem o schránky kolumbária na místním 

hřbitově, které zde vzniklo v roce 2018 pomalu 

rostl a osmnáct „okýnek“ bylo během čtyř let 

téměř rozebráno. Je to pochopitelné. Nejenže 

dochází kapacita pro zbudování samotných 
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hrobů, ale náklady na pořízení náhrobku stále 

rostou a jdou do desetitisíců. Někteří občané si 

už takovýto „luxus“ nemohou prakticky ani do-

volit. Společně s výstavbou kolumbária jsme  

v tomtéž roce provedli na hřbitově i celkové 

úpravy. Vznikla zde zpevněná cestička, vysá-

zeny zde byly nové stromy, vznikly odpočivné 

plochy s lavičkami. V průběhu minulých let jsme 

provedli podrobnou evidenci hřbitova, kterou 

vedeme i pomocí počítačového programu  

a všechny hroby jsme i opatřili evidenčním čís-

lem. V roce 2021 jsme zde opravili díky dotaci  

z Ministerstva pro místní rozvoj ČR márnici  

a upravili plochy pro likvidaci odpadu. Nádoby 

na odpad jsou tak pravidelně vyváženy. 

Do letošního plánu prací byla zařazena 

výstavba nového kolumbária o šedesáti šesti 

schránkách. Vzniklo v pravé straně areálu  

v místech, kde se nenacházel žádný pronajatý 

hrob a je rozděleno do dvou částí. Každá část 

má své pietní místo pro zapalování svíček či 

položení květiny s vlastní lavičkou. V poptávko-

vém řízení na dodavatele stavby zvítězila místní 

firma I. vodárenská společnost Chomutov, s.r.o. 

Návrat zrestaurovaných 
zvonů

V květnu minulého roku jsme po dlouhých 

přípravách nechali sejmout z gotické zvonice, 

která je zapsána v Ústředním seznamu kultur-

ních památek coby areál kostela sv. Mikuláše, 

skládající se ze tří části (kostel, zvonice a ohrad-

ní zeď) tři zvony k zrestaurování. Předcházela 

tomu nejdříve obhlídka stavu zvonů renomova-

ným zvonařem panem Petrem R. Manouškem, 

příprava písemné a foto dokumentace, poté 

sepsání podrobného záměru zrestaurování, 

vyřízení potřebných formalit s památkáři až po 

zajištění jeřábu s dostatečně dlouhým rame-

nem. Ten nám poskytly Severočeské doly, a.s.  

v rámci dobrých vztahů zadarmo. 

Restaurátorské práce na zvonech trvaly celý 

rok. Jako první se vrátil do obce menší zvon  

z roku 1664. U toho bylo již z počátku zřejmé, že 

se do věže již nevrátí. Při rozebrání hlavice  

a demontáži všech prvků se tyto součásti zcela 

rozpadly. Tím se ale teprve ukázalo, že zvon 

kromě čtyř otvorů v čepci má jen nepatrný 

zbytek koruny, respektive pouze její středový 
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sloupek. Vrácení zvonu do jeho původního stavu 

by bylo velmi nákladné a tento způsob opravy 

také někdy naráží na odpor památkářů. Protože 

jsme ho již nechtěli vracet do funkce a zvon není 

podle pana zvonaře ani kovolitecky ani akustic-

ky kvalitní, pouze má historickou hodnotu, našli 

jsme mu důstojné místo k vystavení, a tím je vý-

klenek objevený při opravě zasedací místnosti. 

Pro jeho usazení byl sochařem Milanem Beza-

niukem vyřezán ze dřeva podstavec opatřený 

znakem obce. 

Ostatní dva zvony (větší z roku 1715 o prů-

měru 61 cm a malý cimbálek) se do obce  vrátili 

v pondělí 25. srpna 2022. Opět díky zapůjčení 

jeřábu od Severočeských dolů, a.s. Nebyly ale 

umístěny na původní místo do lucerny, neboť 

její krovy jsou už značně poničeny, ale do střední 

části věže. 

Na zrestaurování čeká ještě poslední  

a největší zvon o průměru 91 cm z roku 1582, kte-

rý pochází z dílny Michaela Gregora Albrechta  

v Ostrově nad Ohří. Toto bychom chtěli zařadit 

do plánu prací v příštím roce. 

 

 Zvětšení kapacity Z-Boxu
Zhruba po roce užívání Z-Boxu - automatu 

Zásilkovny, s.r.o. přišla společnost s tím, že by 

ráda zřídila na území  obce ještě jedno výdejní 

místo. První bylo od května 2021 vytvořeno na 

návsi před hasičskou zbrojnicí. To se ale vedení 

obce moc nezamlouvalo a to proto, že naše ob-

čany nebo i přespolní by dvě stanoviště mátla. 

Automat si uživatelé u nás natolik oblíbili, že 

už jeho kapacita byla nedostačující a byl stále 

naplněný. Navrhli jsme tudíž společnosti, aby 

vyměnila malý za větší. Ta z počátku váhala, ale 

nakonec na tuto variantu přistoupila.  

V letních měsících letošního roku došlo k výmě-

ně. Ta proběhla tak rychle, že jsme přesný den 

ani nezaznamenali.  
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Úpravy zahrady  
volnočasového centra

Jak už jsme zmínili v minulém  vydání  zpra-

vodaje,  začali jsme se již na jaře chystat na 

podzimní etapu náhradní výsadby. Prvním 

místem, kde jsme zahájili přípravy, byla zahrada 

bývalé školy nyní volnočasového centra.  

V prvním čtvrtletí letošního roku jsme zde díky 

našim veřejno-prospěšným pracovníkům vyká-

celi staré neplodící ovocné stromy a odstranili 

polorozpadlé kůlny. Za vydatné pomoci místní 

firmy I. vodárenská společnost Chomutov, s.r.o. 

jsme odvezli hromadu v minulosti navezených 

kamenů a srovnali terén. 

Na konci léta zde byly zahájeny práce  

v rámci náhradní výsadby. V rohu zahrady na 

příhodném místě byly provedeny terénní úpra-

vy. Část byla ohraničena tzv. „neviditelným“ ob-

rubníkem, vysypána kamínky a usazen zde byl 

nádherný „broučkovník“ odborně nazvaný hmy-

zoviště. Koncem září byla plocha celé zahrady 

upravena a oseta kvalitním travním semenem. 

Aby při jeho růstu nedošlo k poškození, budou se 

tradiční vánoční trhy letos konat na ploše fot-

balového hřiště se zázemím v blízkém kulturním 

domě. Zde bude připraveno pro návštěvníky ne-

jen občerstvení, ale v jeho vnitřních prostorách 

budou umístěny dětské tvořivé dílničky a několik 

prodejních stánků. V posledním čtvrtletí roku tu 

budou vysázeny nové ovocné stromy.

Práce na odpočinkové 
zóně v ulici Větrná

Druhým místem pro náhradní výsadbu se 

stal také volný zelený prostor uprostřed ulice 

Větrná (u parkoviště). Práce byly zahájeny už 

koncem měsíce srpna. Byly vytvořeny zákony 

s keříky a trvalkami podél cestiček a největší 

okrasný uprostřed  se skalkou. Vysazené rostliny 

jsou zvoleny tak, aby potřebovaly co nejmen-
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ší údržbu. I zde byl položen základ pro kvalitní 

trávník. Ten tu během jednoho měsíce narostl. 

Hustý a krásně zelený. Jeho součástí by měly 

být i luční květiny.  I zde budou vysázeny během 

posledního čtvrtletí stromy. Součástí odpo-

činkové zóny jsou už nyní lavičky a odpadkové 

koše. 

Spuštění nové aplikace 
informování občanů

V dnešní době, kdy se vše zdražuje, se sna-

ží obec ušetřit kde se dá. Výjimkou nejsou ani 

informativní sms zprávy, které vám chodí přes 

systém Munipolis. Přístup do aplikace mají i ti 

občané, kteří se zde sami zaregistrují. Proto se 

stává, že je zde přihlášeno i několik členů jed-

né rodiny. Ti si neuvědomují, že tudíž dostávají 

zprávy všichni a obec je musí hradit. Při na-

psání jedné zprávy tak rozesíláme až čtyři sta 

sms. Některé mají i více znaků a tudíž se násobí. 

Nechceme přihlášené cenzurovat a informo-

vat pouze jednoho zástupce rodiny, z tohoto 

důvodu jsme spustili novou službu, o které vás 

chceme informovat. Díky zaregistrování apli-

kace budete dále dostávat zprávy, avšak jiným 

způsobem, pro nás však zadarmo. 

V registracím procesu si sami můžete na-

stavit typy informací, které vás zajímají. Do-

poručujeme vyplnit vaše telefonní číslo a ulici, 

abychom vás mohli včas informovat. Oficiální 

aplikaci MUNIPOLIS/Mobilní Rozhlas naší samo-

správy si můžete sami stáhnout přímo na App 

Store nebo Google Play. Poté si stačí přidat naši 

obec a budete mít informace vždy po ruce.  

V horní části obrazovky se objeví kolečko  

a u něj nadpis celá ČR. Zde vyhledáte Droužko-

vice a potvrdíte. Po zadání vašeho telefonního 

čísla vám přijde potvrzovací čtyřmístní kód do 

sms. Po jeho vložení bude registrace dokon-

čena. Nezapomeňte si pak ale hlídat příchozí 

informace. 

Sport
Turnaj v bandy hokeji   
a slavnostní otevření  
víceúčelového hřiště

Na velký pátek 15. dubna 2022 připadl dů-

ležitý den pro sportuchtivé a to nejen z Drouž-

kovic. Obětaví Míra Frollo a Dan Mašek dokázali 

připravit turnaj v bandy hokeji, kterým bylo 

slavnostně otevřeno nové víceúčelové sportovi-

ště. Hřiště už měli milovníci bandy k dispozici už 

od listopadu, ale i vzhledem k počasí a situaci 
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ohledně COVID 19 proběhl otevírací turnaj  

v dubnu.

Po celý den si na novém hřišti zahrálo více 

než šedesát hráčů ve čtyřech týmech a je 

potěšitelné, že v konkurenci fyzicky výborně 

připravených „bachařů“ ze Všehrd se nakonec 

dokázali prosadit domácí hráči z obou týmů 

Droužkovic. Přestože pořadí nebylo tentokrát 

nejdůležitější platí, jak řekl jeden nejmenovaný 

člen z vítězného týmu – Vždycky je přece lepší 

vyhrát, než prohrát! Z individuálních ocenění je 

potřeba zmínit nejlepšího střelce Patrika Huňa-

dyho a nejlepšího hráče Vladislava Drába. Po-

děkování patří samozřejmě kromě organizátorů  

i obci Droužkovice za finanční příspěvek a ceny. 

Uspořádání turnaje v hokejbale jsme využili ke 

slavnostnímu otevření zrekonstruovaného více-

účelového hřiště. Jak jsme napsali v minulém 

vydání zpravodaje, sportoviště bylo dokončeno 

horkotěžko v polovině prosince minulého roku 

a prakticky se ihned uložilo do zimního spánku. 

Tato sportovní akce byla vlastně úplně první 

zahajovací. 

Slavnostní program byl zahájen v deset hodin 

dopoledne a trval až do sedmnácté hodiny. 

Nejen pro děti byly zajištěny atrakce v podo-

bě nafukovací skluzavky, řetízkového kolotoče, 

rodeobýka a malování na obličej. Na návštěv-

níky čekalo občerstvení v podobě cukrové vaty, 

guláše, klobás a opékané kýty. V rámci akce 

proběhlo před čtrnáctou hodinou slavnostní 

vyhlášení výsledků turnaje. 

(Radek Šilhan)

Kolaudace cyklostezky
Nově vybudovaná cyklostezka mezi Drouž-

kovicemi a Březnem se dočkala svého slavnost-

ního otevření v sobotu 28. května 2022.  

O organizaci se postaral Cykloteam Droužko- 

vice, který zejména pro děti připravil závod – 

časovku na sedm set metrů. 

Trasu mohli závodníci zdolat jakýmkoli 

způsobem. Na kole, na koloběžce, s kočárkem, 

s dítětem v sedačce nebo pěšky. K vidění byly 
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Kultura

nejen sportovně kvalitní, ale rovněž i trochu ku-

riózní momenty, kdy malá Rozálka havarovala 

už cestou ke startu, reprezentantka Nechranic 

Janička odjela celý závod na píchlém kole  

a nebo statný voják Patrik Huňady inspiroval 

svojí jízdou s dcerou Miou v sedačce další zá-

vodníky k netradičním výkonům. Škoda jen, že 

celý závod měl vlastně jediného vítěze,  

a tím bylo špatné počasí, které trochu pokazilo 

připravený program – jízdu zručnosti, skákací 

hrad, občerstvení a konzumaci výborné domácí 

zmrzliny z Drmal. Dokonce i vyhlášení vítězů se 

muselo učinit až o týden později při oslavě Dne 

děti.                                                      (Radek Šilhan)

Cykloteam se rozjel  
do zahraničí

Droužkovický Cykloteam má za sebou další 

průlomový počin. Po první letošní delší vyjížďce 

z Chebu do Droužkovic s přespáním v Radošově 

zavítali naši cyklisté v červenci poprvé do za-

hraničí. Trasu z Drážďan do Prahy po legendární 

Labské stezce si Cykloteam rozdělil na tři etapy. 

Hned v té první asi šedesátikilometrové pro-

jel peloton Drážďan přes Pirnu a Königstein do 

Hřenska, kde absolvoval první tiskovou konfe-

renci v legendární Staré plynárně.

Druhý den byla na programu o poznání delší 

etapa (85 km), kdy se všech šestnáct účastníků 

čtyřdenní akce přesunulo z Hřenska přes Děčín, 

Ústí a Litoměřice do Roudnice nad Labem. Nut-

no podotknout, že zejména závěr etapy se odjel 

ve strhujícím tempu, kdy peloton posledních 

deset kilometrů ujížděl (a ujel) silnému deš-

ti. Večer si unavení cyklisté opět něco přečetli, 

vypili trochu zeleného čaje, pojedli zeleninový 

salát a brokolici, aby byli fit na další den. To je 

čekal přesun do Prahy a závěrečných šede-

sát pět kilometrů.                       (Radek Šilhan)

20. jubilejní slet čarodějnic
Na jubilejní dvacátý ročník tradičního Drouž-

kovického sletu čarodějnic jsme se chystaly 

prakticky dva roky. Díky covidovým restrikcím 

jsme tuto akci museli v letech 2020 a 2021 zrušit 

úplně, a tak jsme se v areálu místního koupališ-

tě sešli až 30. dubna 2022 prakticky po třech 
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letech. Výhodou bylo, že poslední duben vyšel 

tentokrát na sobotu a tak mohl být zábavný 

program zahájen již ve čtrnáct hodin.  Díky ma-

lému počtu organizátorů (legálních čarodějnic) 

jsme nakonec tuto akci pojali více komerčně 

a zadali její uspořádání akce odborníkům z 

agentury. Dětem se pravděpodobně zábava 

líbila, avšak my, kteří jsme zvyklí na komornější 

a osobnější pojetí s čistě čarodějnickou téma-

tikou jsme toho litovali. Místo našich tradičních 

soutěží jako je házení brambor do pece, shazo-

vání hlav čarodějnic tenisáky, sestřelování dýní, 

metení pavouků košťaty  

a podobně tu byla animátorka a moderátoři  

s běžnými hromadnými soutěžemi.

Na účasti čarodějných bytostí se toto ale 

neodrazilo. K povinné registraci jich přišlo cel-

kem devadesát sedm. První dvě věkové kate-

gorie byly pochopitelně nabité nejvíce. Ve věku 

100 – 105 let se zaregistrovala čtyřicítka mrňat, 

v další kategorii 106 – 110 let se nahlásilo celkem 

čtyřicet šest mladých čarodějek, čarodějů, kou-

zelníků a mágů. Je sympatické, že tato soutěž 

už není jen výhradou ženského pohlaví. Do třetí 

adolescentní kategorie se přihlásila pouze jed-

na odvážlivkyně a pro nás se tak stala absolutní 

vítězkou. Mrzí nás, že se mládež v tomto věku se 

v posledních letech již do soutěže nezapojuje, 

převleky a  masky považuje za trapné a nedů-

stojné. Myslíme si, že se tak připravují o dobrou 

zábavu a legraci. Naopak překvapivá byla účast 

v nejstarší kategorii, kdy dorazilo a pro regist-

rační kartičku si přišlo celkem deset bosorek. 

Jak už jsme zmínili o zábavu se postarali 

animátorka Alenka a šermíři z historické skupiny. 

Netradiční pojetí nás vykolejilo natolik, že jsme 

neudělali poprvé za všechna ta léta společnou 

fotografii. Snad si to návštěvníci vynahradili ve 

zřízeném fotokoutku. Vyhlášení vítězů v jednotli-

vých věkových kategoriích přišlo na řadu kolem 

devatenácté hodiny. Oceněny byly i nejkrásnější 

a nejnápaditější košťata a samolety. Na závěr 

vystoupila skupina Maxíci. 

Pak už se zapálila jedna dobrovolnice, utvo-

řilo se ohniště a ten, kdo si nepřinesl buřtíky, ten 

se tu mohl alespoň ohřát. Počasí se vydařilo. 

Občas bylo sice pod mrakem, ale sluníčko se 

opravdu snažilo. Dokonce nefoukal ani vítr. Na 

uspořádání této akce nám finančně přispěly 

Severočeské doly, a.s.
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Oslavy mezinárodního  
dne dětí

I letos byly do kulturního kalendáře obce po-

chopitelně zařazeny i velké oslavy Mezinárodní-

ho dne dětí. Uskutečnily se taktéž v areálu kou-

paliště v sobotu dne 4. června 2022. Program 

zábavného odpoledne byl bohatý a různorodý. 

Každý si tu určitě našel zábavu a pobavení 

svému srdci nejbližší. Jednak tu byly atrakce od 

megakoulí, centra atom, nafukovacího hradu, 

přes řetízkový kolotoč až po malování na obličej 

a třpytivé tetování airbrush. Také tu byly doved-

nostní soutěže, kdy děti po jejich absolvování 

sbíraly body do herní kartičky. Za odměnu si pak 

mohly ve zřízeném „obchůdku“ směnit bodíky za 

ceny. Hračky, sladkosti, pomůcky na malování 

či tvoření. To vše bylo na výběr. Nejtěžší bylo vy-

brat si pouze jednu jedinou. V některých přípa-

dech to bylo velké dilema. Další odměnou byla 

pro děti cukrová vata. 

Malí návštěvníci se mohli seznámit i s vý-

zbrojí místního sboru dobrovolných hasičů  

a zatančit si při dětské diskotéce.

Samostatný stánek tu měl i hokejový klub 

Piráti Chomutov. Probíhala tu autogramiáda, 

byly tu připravené soutěže pro děti a objevil se 

tu i maskot Picaroon. 

Nezávisle na dění v areálu koupaliště tu byla 

připravena ještě samostatná akce a tou byla 

soutěž s názvem Ztracené pohádky. Pro cestu 

byla ale nutná zvláštní registrace. 

Začátek akce byl poznamenaný drobným 

deštěm. To však návštěvníky neodradilo. Není 

přece špatné počasí, jen špatně oblečený 

člověk. A tak někteří prozíravě dorazili oděni do 

pláštěnek a obuti do gumáků. Nakonec se ale 

nebe vyčistilo a vysvitlo sluníčko. 

Na akci se organizačně kromě obce po-

díleli: Agentura Arabela production, Jaroslav 

Fottr, Václav Brotánek, spolek D.N.O., Stanislava 

Kramlová, Agentura Modua, s.r.o., hokejový klub 

Piráti Chomutov a ČPZP Chomutov. Finančně na 

tuto akci přispěly opět Severočeské doly, a.s.
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Vodní hrátky  
a odpolední koncert

Po dvouleté odmlce jsme se konečně vrá-

tili i k zorganizování další tradiční a oblíbené 

akce a tím jsou Vodní hrátky. Letos jsme navíc 

k této letní akci připojili  ještě multižánrový letní 

fesťáček. Na sobotu 13. srpna 2022 tak vznikla 

celodenní zábava v areálu koupaliště. Z dů-

vodu dlouhotrvajícího sucha a starosti o vodu 

v nádrži nedošlo v průběhu léta k její výměně 

nájemcem koupaliště, a tak jsme se při pá-

teční přípravě potýkali s nánosem bahna při 

okraji. Jelikož naši veřejno-prospěšní pracov-

níci nemají takovou mechanizaci a naši hasiči 

měli rozbité vozidlo, byl to docela problém. Díky 

obětavosti členů našeho SDH jsme však situaci 

zvládli. Za což jim velmi děkujeme. 

Patnáctý ročník Droužkovických vodních 

hrátek byl zahájen v deset hodin dopoledne. 

Předcházela tomu prezentace přihlášených 

soutěžních družstev, seznámení se s jednotlivý-

mi disciplínami a pravidly. Po počátečních potí-

žích se zúčastněnými týmy, kdy jsme ještě týden 

před samotnou akcí měli přihlášeny jen dva, 

jsme jich nakonec získali plný počet a to šest. 

Dokonce jsme museli i jeden tým odmítnout. 

Pro hrající mužstva si připravil spolek D.N.O. 

coby spolupořadatel celkem pět soutěží.  

V každé z nich rozhodovalo něco jiného. Někde 
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to byla zručnost, někde rovnováha. U další to 

byla síla nebo tělesná konstituce či dobrá fyzič-

ka. 

První byla hra s názvem Stepper, další Sla-

lom dvojic, třetí přišla na řadu soutěž s krko-

lomným názvem Lopatkolyže. Předposledním 

kláním byly Necky. Vodní boje byly zakončeny 

Štafetovým závodem. Už od první disciplíny se 

ujali vedení žlutí a ti si svoji pozici udrželi až do 

samého konce. Vyhlášení vítězů a předání cen 

proběhlo ve čtrnáct hodin. V průběhu dopole-

dne byla zajištěna i zábava pro děti v podobě 

nafukovacích atrakcí.

Konečné umístění:
1. BRHOLAHOAJŠIPE (Droužkovice)  

– žlutí 31 bodů 

2. MIŠMAŠÁCI (Droužkovice)  

– světle modří 28 bodů 

3. OŠKLIVÁ KÁČÁTKA (Droužkovice)  

– zelení 23 bodů 

4. SPOŘICE (Spořice)  

– fialoví 21 bodů 

5. DOPIJEM A JDEM (Droužkovice a spol.)  

– tyrkysoví … 16 bodů 

6. KAROLÍNKA (Droužkovice + Chomutov)  

– oranžoví ….   9 bodů

Jedna část zábavného dne byla ukončena, na 

řadu přišla ta hudební. I zde se nám nevyhnuly 

problémy. Měli jsme nasmlouváno celkem pět 

účinkujících kapel. Avšak členové jedné s ná-

zvem Radek Kurc & Frends onemocněli a tak se 

hledala náhrada. Podařilo se nám najít zástup-

ce v podobě skupiny Fénix. Ale ani jim se nemoc 

nevyhnula. A tak jsme museli ještě narychlo 

učinit přesuny v časech a v jednom případě  

i prodloužení účinkování. 

Každopádně začátek fesťáčku – patnáctou 

hodinu jsme dodrželi. Postupně na pódiu se vy-

střídali: country kapela Průvan ze Žatce, Franti-

šek Nedvěd ml. a spol.- folk, rocková kapela Fat 

Bat a hardrocková kapela Salieri. Vstupné bylo 

150,-- Kč. 

Na závěr bychom chtěli poděkovat Severo-

českým dolům, a.s., které na tuto akci opět 

finančně přispěly. Počasí nám i tentokrát přá-

lo. Nebylo sice úplně ideálně, dokonce i jednu 

chvilku dopoledne při soutěžích sprchlo, ale pak 

se nebe vyčistilo a vysvitlo sluníčko.

Fesťáček u vody
Na droužkovické hudební scéně nesměl ani 

letos chybět Fesťáček u vody, jehož dvacátý třetí 

ročník se uskutečnil v sobotu 23. července 2022 

od patnácti hodin v areálu koupaliště. Myšlenka 

uspořádat v roce 2000 na místním koupališti 

akci tohoto typu se zrodila společně v hlavách 

místního písničkáře Jindry Kejaka a jeho kama-

ráda Martina Pipka. Ten se poté stal hlavním 
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organizátorem této akce. S lety se pak stal tento 

letní folkovo-countryový fesťáček tradicí. Až do 

roku 2015 působil Jindra i při výměně nájemce 

koupaliště jako spolupořadatel. Od roku 2016 

je už organizování fesťáčku pouze v jeho režii. 

Při zajištění zázemí a občerstvení mu byl letos 

nápomocen zástupce nového nájemce kou-

paliště. V letošním roce se na pódiu postupně 

vystřídali kromě již zmiňovaného Jindry Kejaka 

také Tomáš Linka Kvartet, Alison, Šestý nesmysl, 

P. Houfek a Káča a kapela Semtex.

Na akci se taktéž finančně podílela naše obec.

Stezka odvahy
Organizování letošní stezky odvahy jsme 

opět svěřili profesionálům, a to agentuře MO-

DUA Chomutov pana Jiřího Šnábla z Droužkovic.

Tímto jsme se zhostili problému s nedostat-

kem pomocníků. Při přípravě akce jsme však 

byli dále nápomocni. Především naši veřej-

noprospěšní pracovníci se postarali o přípravu 

trasy a někteří dobrovolníci o její noční osvětlení, 

distribuci rekvizit a materiálu. „Obecní“ byly také 

pomocnice u registrace. Pro vstup na trasu byly 

totiž opět nutné povolenky. Akce se uskutečnila 

v sobotu 10. září 2022. 

Zápis do jednotlivých skupinek v pětimi-

nutových intervalech probíhal již hodinu před 

samotnou akcí a to od 19:00 hodin. Díky poučení 

z minulých let mohl jednomu dítěti dělat dopro-

vod pouze jeden dospělý. Ten měl vstup zdar-

ma. Ostatní plnoletí účastníci si museli vstup 

na stezku zaplatit. Trasa pod názvem „Temné 

území“ byla opět pojata víceméně pouze pro 

dětského návštěvníka, což je hlavní podstatou 

této akce. Za absolvování stezky dostávaly děti 

sladkou odměnu. 

Plánovaný začátek akce oddálil cca o půl 

hodiny déšť. Bylo potřeba navézt rekvizity, při-

pravit jednotlivá stanoviště, převléknout se do 

kostýmů. A na to je potřeba dostatečný čas. 

Pro účastníky, kteří se momentálně nena-

cházeli na trase, byl připraven v areálu koupa-

liště zábavný program. Ten měl za úkol ukrátit 

dlouhý čas čekání. Byl tu opět nainstalován 

fotokoutek, kde se mohli všichni návštěvníci  na 

památku zvěčnit. Pro děti bylo připraveno tra-

diční promítání krátkých pohádek. Na programu 

byly také tři vystoupení lightshow a fireshow. 

Akci poznamenalo nepříznivé počasí. Přišlo 

přibližně o polovinu méně účastníků. Bylo to 59 

dětí a 28 dospělých. Opět ji finančně podpořily 

Severočeské doly, a.s.



24|www.drouzkovice.cz

Oprava varhan v kostele
V místním kostele sv. Mikuláše se ukrývá 

skromný malý nástroj od firmy Feller. Dalo by se 

říct, že místní varhany nejsou ničím výjimečné, 

ale opak je pravdou. Jednomanuálový nástroj 

s pedálem (má jednu klaviaturu pro ruce a 

druhou pro nohy) vyrobili v roce 1874 v Libou-

chci varhanáři Franz Feller mladší spolu s svým 

bratrem Josefem Fellerem.

Varhanáři Fellerové patřili v 19. století  

k absolutní řemeslné špičce mezi varhanáři, což 

dosvědčuje i tento nástroj. Varhany jsou posta-

veny naprosto pragmaticky se skvělou řemesl-

nou čistotou a konstruktérským umem.

Od svého postavení v roce 1874 se nástroji 

nikdo příliš intenzivně nevěnoval. Víme, že za 

první světové války byly zrekvírovány prospek-

tové píšťaly (to jsou ty viditelné) pro válečné 

účely a po válce pak vyrobeny zinkové náhražky 

píšťal, které zde hrají dodnes.

Dále také někdo odcizil drobné vnitřní píšťaly, 

které byly později nahrazeny jinými, a jedním  

z posledních zásahů pak bylo připojení malého 

vzduchového čerpadla k měchům, které jsou na 

půdě kostela. Pak už nástroj jen pomalu chát-

ral: vlivem extrémních teplotních a vlhkostních 

změn se roztrhala kůže na měchu na půdě  

a nástroj bez dostatku vzduchu byl téměř 

nehratelný. I červotoč má na dnešním stavu 

varhan svůj podíl.

V květnu letošního roku proběhla během 

několika dní alespoň nouzová záchranná akce. 

Vyřešil se nejpalčivější problém varhan – chy-

bějící vzduch. Vedle nástroje teď na kůru stojí 

ventilátor a regulační měch, které varhany 

zásobují vzduchem, a původní měchy na půdě 

jsou odstavené z provozu.

Dále se celý nástroj vyčistil, konzervoval proti 

dřevokaznému hmyzu a doplnila se část chy-

bějících píšťal. Poté se varhany naladily a nyní 

zase spolehlivě hrají. I to je opět ukázkou vynika-

jícího řemesla varhanářů Fellerů – ne každý ná-

stroj v je v tomto havarijním stavu ještě vůbec 

hratelný a droužkovickým varhanám při prvním 

poslechu téměř nic nechybí.

Je vyhráno – chtělo by se říct – ale k tomu 

je ještě daleko. Nástroj v Droužkovicích je sice 

zase v trochu lepší kondici, ale záchranná akce 

nevyřešila základní problémy varhan. Mnoho 

dílů nástroje poškodil červotoč (hlavně dřevěné 

píšťaly, z nichž mnoho už vůbec nehraje), zteře-

lé jsou kůže, traktura vykazuje velké vůle, chybí 

cínové prospektové píšťaly a mnoho dalšího.  

To je ale zatím běh na dlouhou trať. Farnost, 

která je vlastníkem varhan, v tuto chvíli potře-

buje investovat do palčivějších problémů (třeba 

rozvodu elektroinstalace)  a varhany tak nejsou 

na pořadu dne. Nehledě na to, že restaurová-

ní, které si varhany zaslouží, vyjde při dnešních 

cenách na několik miliónů korun.

Zajímavosti
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Zájezd do televize  
Máme rádi Česko

Opravdu výjimečnou akcí v letošním roce, 

kterou zajistil vedoucí Cykloteamu Droužkovice 

pan Radek Šilhan pro členy klubu a naše obča-

ny, byla účast v televizi Prima v zábavném po-

řadu s názvem Máme rádi Česko coby fandící 

publikum. Zatímco pan Šilhan využil známosti se 

známým moderátorem Liborem Boučkem, obec 

přispěla také svou troškou do mlýna a zajistila 

dopravu. Odjezd do Prahy byl ve středu 27. čer-

vence 2022 v sedm hodin. 

Pro všechny zúčastněné to byl nevšední 

zážitek. Coby VIP komparzisté jsme byli umístěni 

při natáčení  jednoho dílu této zábavné soutěže 

v horních lavicích obou týmů Vojty Kotka (bílí)  

a Jakuba Prachaře (červení) a ze všech sil fan-

dili. Museli jsme však bedlivě poslouchat příkazy 

pana režiséra. Bylo zvláštní setkat se takhle na 

živo se známými osobnostmi. Kromě již zmiňo-

vaných kapitánů a moderátora to byli například 

kuchaři Martin Poláček a Ondřej Slanina, známý 

fotbalista Ladislav Vízek, atlet a diskař Imrich 

Bugár a finalistky soutěže miss České republi-

ky. Jako památku jsme si mohli domů odvézt 

tričko s logem soutěže. Náš díl se bude v televizi 

vysílat v měsíci lednu 2023. Do té doby jsme vá-

záni mlčenlivosti a nesmíme zveřejňovat žádné 

fotografie a už vůbec ne výsledky!

Varhanám ale chybí nejen důkladná oprava, 

chybí jim především varhaník, nebo pianista. 

Mše svaté se konají v kostele v Droužkovicích 

každou druhou neděli v 11.30. Varhany, které by 

bohoslužbu mohly obohatit svým zvukem, ne-

mají stálého varhaníka – však také dlouhá léta 

nehrály. To by bylo pro farníky, občany a další 

posluchače z Droužkovic velkým přínosem, kdy-

by se našel ochotník, který by nástroj pravidelně 

uměl rozehrát. Určitě se domluví s místním fará-

řem – p. Aloisem Hegerem při některé ze mší.

Jistě by se pak našlo mnoho dalších důvo-

dů ke hře na varhany jako jsou svatby, křtiny, 

pohřby, besídky s dětmi, koncerty vážné hudby 

a doprovod dalších hudebníků a zpěváků - to 

všechno jsou úkoly, kterých se droužkovické 

varhany umí zhostit se ctí.                   Boris Mettler

Volný čas
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Zájezdy se  
Severočeskými doly, a.s.

Poslední pracovní týden v měsíci červenci 

byl velice nabitý. Po středeční účasti v televizi 

nás čekaly do konce týdne ještě dva zájezdy, 

které pro obec zorganizovaly Severočeské doly, 

a.s.

Ve čtvrtek 28. července 2022 to bylo pře-

devším pro děti a jejich doprovod. Jelo se do 

Aquapalace Praha Česlice, největšího vodního 

světa v ČR. Zájezdu se zúčastnilo 27 dětí a 21 

dospělých. Zájem byl opravdu obrovský. Stačilo 

pár dnů od zveřejnění a místa byla naplněna. 

Od dolů to byla zajímavá akce, kdy byla hraze-

na doprava, celodenní vstupné, úrazové pojiště-

ní a občerstvení. Jedná se vlastně kompenzace 

našim dětem a dospělým za to, že je povrchový 

důl kousek od nás, znečišťuje naše ovzduší pra-

chem a „obtěžuje“ hlukem. Z tohoto důvodu je  

pochopitelné,  že ten,  kdo v obci  nežije  a ne-

bydlí, neměl  by tuto  nabídku využít. Zmiňujeme 

to  proto, že někteří … ať to jsou prarodiče, kteří 

chtějí vzít odjinud svá vnoučata, nebo příbuzní 

našich občanů, kteří se pravidelně zúčastňují 

kulturních a sportovních akcí  

u nás, toto naše nastavení moc nechápou.  

A naše odmítnutí berou s pohoršením.

Zájezd byl sice lákavý, ale také celoden-

ní a tím pádem velmi náročný. Zvláště pro ty 

nejmenší. V aquaparku čekala na návštěvníky 

spousta zábavy a legrace, ale také odpočinku. 

Vyřádit se mohli na velkém množství skluzavek 

a tobogánů, divoké řece, v mořském vlnobití. 

Menší děti mohly navštívit pohádkový palác po-

kladů v karibském stylu či Coca-cola palác re-

laxu. K dispozici tu byl i dětský koutek a spousta 

tichých zákoutí. Vodního světa jsme si užívali až 

do pěti hodin odpoledne. Poté jsme se přesunuli 

do nedaleké Bageterie Boulevard, kde byla pro 

nás připravena večeře. Děti na závěr dostaly 

ještě sladkou tečku v podobě kornoutu zmrzliny. 

Pak už následoval pozdní návrat domů. 

V pátek 29. července 2022 přišli na řadu 

dospělí občané naší obce. Severočeské doly 

pro ně připravily nevšední kulturní zážitek. Byl 

jím muzikál Noc na Karlštejně na nádvoří zám-

ku Mělník. Představení podle stejnojmenné-

ho filmu na motivy hry Jaroslava Vrchlického 

upravil Zdeněk Podskalský. Hudbu složil Karel 

Svoboda, autory textů písní Jiří Štaidl a Eduard 

Krečmar. Hráli: Marek Vašut, Kateřina Brožová, 

Václav Vydra, Sabina Laurinová, Petr Vondráček 

a další. Do programu zájezdu byla ještě zařaze-

na večeře v zámecké restauraci a ochutnávka 

lobkowických vín v tamních sklepích. Akce se 

zúčastnilo třicet pět přihlášených. 



27|       OBEC DROUŽKOVICE

Sportovní den s koňmi
Tento rok se již po čtrnácté konal Sportovní den 

s koňmi. Počasí při přípravách vůbec nepřálo,  

v průběhu stavění stanu pršelo jen se lilo. Chvíli 

to vypadalo, že se akce zruší pro nepřízeň poča-

sí. Nejen, že diváci by si podívanou v dešti příliš 

neužili, ale hlavně proto, že na zmoklé trávě to 

koním velice klouže a mohlo by to být dost ne-

bezpečné pro koně i jezdce. Nakonec se rozhod-

lo, že se akce konat bude, všechny ceny již byli 

nakoupené, pozvánky na závody rozeslané  

a droužkovické jezdkyně měly natrénováno, 

a tak se těšily, že si změří síly na domácí půdě.

Přišel den „D“, mraky na obloze se stále honily, 

což nepříznivě ovlivnilo účast závodníků. Orga-

nizátorům to ovšem nevadilo, protože tentokrát 

byly do programu zařazeny i disciplíny s tzv. 

HOBBY HORSE. Takže poté, co se utkaly děti  

v disciplínách dětská jízda zručnosti a malé kříž-

ky, poté, co se malí a velcí jezdci utkali ve wes-

ternových disciplínách, kde vítězí ten nejrychlejší 

a nejobratnější kůň a nakonec i poté, co byly 

odskákány parkurové disciplíny, ve kterých vítězí 

ten nejrychlejší a nejsilnější, zbyl čas na závody 

s HOBBY HORSE. Dětičky si zajely, vlastně zaběhly 

se svými věrnými koníky na tyči parkur, barely  

a také skok mohutnosti.

Celý den se odehrál v dobré náladě, téměř ro-

dinné atmosféře a nakonec i v dobrém počasí. 

Dětskou jízdu zručnosti vyhrála Patricie Molná-

rová s koněm Metrix a krásné druhé místo ob-

sadila Růženka Národová s koníkem Chico, kte-

rá reprezentovala domácí stáj. Jízdě zručnosti 

kralovala Štěpánka Šulcová s koněm Dorian  

a o 14 setin sekundy byla pomalejší Kačka Náro-

dová s Jack Blackem, obě reprezentantky Stáje 

Droužkovice. V barrel racing vedla nejrychleji  

a neobratněji koně Ericka Kačka Klöpschová  

a jen o jednu vteřinu za touto dvojicí skončila 

Štěpánka Šulcová se svým Dorianem. Obě dvo-

jice opět bojovaly za Stáj Droužkovice. Slalom 

vyhrála dvojice Lenka Molnárová s koněm Met-

rix, druhá byla Kačka Národová s Jack Blackem 

a třetí šikulka Růženka Národová s Chicem.  



28|www.drouzkovice.cz

Ve skokové disciplíně parkur do 60 cm se na 

prvním místě umístila Lenka Molnárová a Metrix 

a na krásném druhém místě Štěpánka Šulcová 

s Dorianem. Parkur do 75 cm ovládla Kačka Ná-

rodová se svým Jackem, druhé místo obsadila 

Apolena Kochová s koněm Flames of Horeb. Do 

skokové disciplíny do 90 cm se přihlásila pouze 

domácí jezdkyně Kačka Národová s Jackem  

a tak si neohroženě, elegantně a bez trestných 

bodů vyskákala první místo.

Za zmínku stojí umístění na prvních příčkách 

v soutěžích s HOBBY HORSE – v parkuru měla 

nejlepší čas  Kačenka Kramerová, ve skoku mo-

hutnosti a v barelech  byla nejrychlejší Libuška 

Žáková.

Ing. Eva Národová 

Pobytový zájezd  
do jižních Čech

Čas opravdu neskutečně utíká. Když jsme 

se ještě na konci minulého roku začali poroz-

hlížet po možné lokalitě a místu ubytování pro 

náš další pobytový zájezd zdálo se nám to jako 

velmi dlouhá doba. Což o to lokalit u nás  

v České republice, kam bychom se rádi podívali 

je nespočet. Jenže není to jednoduché najít pro 

více jak padesát účastníků dobré ubytování. 

Většinou se jedná o malé penziony s omezenou 

kapacitou a službami. Když najdeme velký hotel, 

tak je zase cena nepřijatelná. Když je cena sluš-

ná, jedná se většinou o horský hotel nebo chatu 

a tam zase nemohou ty pohybově méně zdatní 

či nemocní. A tak jsme hledali a hledali a najed-

nou byl měsíc únor. Navíc zase pomyšlení, zda 

na podzim nebudou další proticovidová opatře-

ní, nám bralo elán. Nakonec jsme se rozhodli po 

loňském pobytu na horách zvolit letos tu dražší 

a luxusnější variantu a tou byl pobyt ve wellness 

hotelu s bazénem, saunovým světem a vůbec 

s celým zázemím okolo. Nápomocna nám byla 

recenze člověka, který už tento hotel navštívil. 

Byl jím čtyřhvězdičkový Wellness hotel Reziden-

ce v Nových Hradech v jižních Čechách.  

Po oslovení vedení hotelu vyvstal však problém. 

Vždy jsme volili termín od poloviny září středa až 

neděle na pět dní a čtyři noci. Jenže tento hotel 

to měl jinak. Nabídli nám pondělí až pátek.  

A my jsme nakonec termín 19. až 23. září při-

jali. To jsme však netušili, jak se vyvine situace 

kolem komunálních voleb. Jak jsme se zmínili 
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v článku o nich, prezident vyhlásil jejich termín 

nečekaně už na konec měsíce září. V případě 

svobodných voleb od roku 1990 je to poprvé 

takto brzo. Z počátku bývaly v měsíci listopadu, 

později vždy v říjnu. Z tohoto důvodu pro někte-

ré účastníky zájezdu pobyt skončil předčasně, 

kdy tři členky volební komise společně s panem 

starostou odjeli už ve čtvrtek večer po večeři. 

Ale bylo to štěstí v neštěstí. Ostatní účastníci se 

vraceli v pátek ihned po snídani. 

Wellness hotel Rezidence, který zdobí no-

vohradské náměstí již téměř čtyři sta let je 

původem palác rodiny Buquoyů. Nechala ho 

vybudovat hraběnka Marie Magdalena Buquo-

yová, která při příchodu do Nových Hradů roku 

1626 odmítla obývat již nevyhovující hrad.  V 

Rezidenci sídlil rod až do začátku 19. století, kdy 

se přestěhoval do nově vybudovaného zámku.  

V těchto dobách byla luxusně vybavena,  

o čemž vypovídají mimo jiné dochované in-

ventáře. Po znárodnění v roce 1945 ji užíval lesní 

závod. Dnes je objekt zcela zrekonstruován  

a slouží návštěvníkům jako wellness hotel.  

Fotodokumentace z obnovy objektu je na stě-

nách hotelu všudypřítomná. 

Před samotným zájezdem, který měl trvat 

opět pět dní a čtyři noci, jsme připravili pro 

účastníky podrobné propozice. Zajištěný poby-

tový balíček měl obsahovat kromě ubytování ve 

dvou či vícelůžkových pokojích typu standard 

(koupelna, sociální zařízení, TV, chladnička, fén, 

župan a připojení k internetu) ještě stravování 

formou polopenze s bohatou rautovou snídaní 

plus káva, čaj a džusy a večeří s výběrem ze tří 

menu, včetně polévky a zeleninového a saláto-

vého bufetu. Nesměly chybět ani sladké dezerty. 

V propozicích jsme sice účastníkům poskytli 

tipy na výlety, ale po zkušenostech z minulých 

let jsou řešeny většinou až přímo na místě ope-

rativně podle aktuálního počasí, obhlídky okolí, 

přání zúčastněných a po konzultaci  

s naším řidičem. Počasí na tento týden nemělo 

být vůbec příznivé. Celý pobyt nám měl podle 

předpovědi propršet. Ale my jsme byli optimisté. 

Už při pondělním odjezdu z obce jsme postupně 

nechávali černé dešťové mraky za sebou a v již-

ních Čechách nás přivítala jasně modrá obloha. 

První dva dny ještě občas sprchlo, ale další dny 

už nastoupilo pravé babí léto.

První večer byl spíše ve znamení objevování. 

Na přilehlém náměstí byly cukrárny, restaurace 

či vinné bary, nedaleko hotelu se nacházel kos-

tel sv. Petra a Pavla, klášter Božího Milosrdenství 

či Buquoyská hrobka na místním hřbitově. 
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Úterý 20. září 2022 už bylo ve znamení del-

ších pěších výletů. Většina účastníků se vydala 

na nenáročnou naučnou stezku v Terčině údolí, 

které bylo v roce 1949 vyhlášeno za Národní 

přírodní památku v údolí říčky Stropnice. Cestou 

bylo možné spatřit zříceninu Modrého domu, 

umělý Stropnický vodopád nebo tvrz Cuknštejn. 

Někteří účastníci ale nemuseli tak daleko. Mohli 

navštívit gotický Hrad Nové Hrady, přilehlou 

zahradu empírového zámku Nového Hradu 

nebo nedaleký Zevlům mlýn se stejnojmenným 

rybníkem, komentovanou prohlídkou a výstavou 

starých zemědělských strojů. 

Na středu a čtvrtek jsme již naplánova-

li podle přání účastníků výlety autobusem. Ve 

středu 21. září 2022 se po snídani jelo na státní 

zámek Hluboká. To, že je tato kulturní památka 

přístupná jen pěšky po delší strmé cestě jsme 

věděli, netušili jsme však, že nám řidič navíc 

zastaví na odlehlém parkovišti. Přesun k zámku 

byl tak podstatně delší a náročnější. Někte-

ří vzdali cestu ihned. Když jsme se zadýchaní 

vyškrábali k zámku zjistili jsme, že naše původní 

plány o návratu okamžitě vezmou za své. Měsíc 

září už je prakticky mimo hlavní sezónu a ze 

šesti prohlídkových tras byly přístupné jen dvě. 

První – základní Reprezentační pokoje a pátá – 

věž. Navíc jsme dorazili před polední přestávkou 

a návštěvníků tu bylo mnoho. Někteří si stihli 

zakoupit prohlídku ještě na dvanáctou hodinu, 

ti ostatní museli hodinu počkat. V tom případě 

by zase nestihli zpáteční sraz u autobusu ve dvě 

hodiny. A tak jsme se domluvili na pozdějším 

odjezdu. Další komplikací byl telefonát pana 

řidiče, že se přesouvá na bližší parkoviště. Tuto 

informaci jsme nestihli předat všem zúčastně-

ným, a tak někteří čekali na novém místě od-

jezdu, jiní odešli na to původní. Nenechat tam 

někoho a všechny dovézt zpět k hotelu bylo 

opravdu psychicky náročné. Po komplikacích  

a nedorozumění to byl nakonec krásný výlet.  

Až na drobnou přepršku při cestě k autobusu. 

Druhý výlet nás čekal ve čtvrtek 22. září 2022. 

Tentokrát se jelo do nedalekého lázeňského 

města Třeboň. A protože tu byla spousta míst  

k návštěvě, včetně vyhlášených restaurací  

s rybími specialitami, tak se účastníci rozdělili 

na dva tábory. Ti jedni chtěli jet zpět do Nových 

Hradů dříve kvůli mši v tamním kostele, druzí 

chtěli využít návštěvu města na sto procent  

a navštívit co nejvíce míst. A tak jsme se vraceli 

na dvě etapy. Vždyť to byla pro autobus pouhá 

půlhodinka cesty! 

Co tu bylo možné navštívit? Tak především 

jsme mohli podniknout obhlídkovou platbu lodí 

s výkladem po tamním rybníku Svět. Dále jsme 

mohli navštívit Schwarzenberskou hrobku, státní 

zámek Třeboň a jeho park, historické centrum 

města, lázně, klášter augustiniánů, Knížecí pivo-
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var či vyhlídkovou věž staré radnice. Jak jsme již 

zmínili pro gurmány tu byly vyhlášené restaura-

ce a pro milovníky sladkostí na náměstí místní 

vyhlášená Čokolatérie. 

Ti, kteří se nezúčastnili společně organizovaných 

výletů, ale řídili se dodanými podklady, navští-

vili například skanzen ochrany státní hranice 

a železné opony nebo si mohli dojít na skok 

do Rakouska. Poblíž se totiž nacházel hraniční 

přechod s ukázkou hraničních kamenů. Přibliž-

ně deset kilometrů od hotelu se nacházelo také 

několik zajímavých míst stojících za návštěvu. 

Využít se mohla místní linková doprava. Byla to 

obec Hojná Voda a nedaleké vrcholy Vysoká 

s jeskyní na vrcholu, Kraví s žulovým útvarem, 

kterému se říká Napoleonova hlava s rozhled-

nou a hora Kuní. V obci Hojná Voda bylo možné 

navštívit Zvon setkávání. Zvon byl darovaný zvo-

nařem Rudolfem Pernerem, který byl po válce 

odsunut z naší republiky a dnes žije v Němec-

ku. Zvon váží necelé tři tuny, je zavěšen do tzv. 

sluneční brány a zvoní každou neděli v 19 hodin. 

Z tohoto místa se návštěvníkům naskytly krás-

né výhledy do údolí k Horní Stropnici a Novým 

Hradům. Ten, kdo pobytový zájezd pojal čistě 

odpočinkově, mohl strávit čas pouze na hotelu 

a určitě se také nenudil. Jako všichni hoteloví 

hosté jsme měli v ceně ubytování zahrnutý i ne-

omezený vstup do wellness oázy s rozlohou více 

než 500 m². V příjemných prostorách určených  

k odpočinku tu bylo k dispozici vše k odplavení 

škodlivin z těla, starostí z mysli i posílení imunity. 

Čekaly tu na nás klasické sauny i inovativní zá-

žitkové sprchy, Kneippův chodník a vířivka. Sa-

mozřejmostí byl i dostatek odpočinkových míst 

a pohodlných lehátek pro relaxaci a zklidnění 

organismu. Přikoupit se mohlo i spoustu léčeb-

ných, zkrášlujících i kosmetických procedur.

Pět dní uplynulo a byl čas k odjezdu. Jak už jsme 

zmínili, někteří se museli vrátit domů kvůli pří-

pravě na komunální volby ještě ve čtvrtek večer. 

Pro ostatní byl odjezd naplánován v pátek  

23. září 2022 v deset hodin po snídani. 

Již nyní plánujeme další pobytový zájezd. Pro 

zajímavost již dvanáctý. Tentokrát se vrátíme  

k naší loňské myšlence a podíváme se s největší 

pravděpodobností do Beskyd. Mělo by se jednat 

opět o horský hotel. Výlety bychom mohli pod-

niknout do Rožnova či Frenštátu pod Radhoš-

těm popřípadě do Valašského Meziříčí. 
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Pomoc při požáru v Hřensku

Všem nám jsou známy tragické zprávy a zábě-

ry z médií z konce měsíce července a začátku 

srpna letošního roku. V sobotu 23. července 

2022 během velké vlny veder vypukl v národním 

parku České Švýcarsko nedaleko Hřenska požár, 

který postupně zasáhl více než 1600 hektarů 

plochy parku. S největším nasazením zde hasilo 

osm vrtulníků, pět letadel a dohromady i sedm 

set osob. V pondělí 25. července se rozšířil i na 

německou stranu do oblasti Saského Švýcarska, 

kde zasáhl plochu 250 hektarů. Šlo o nejrozsáh-

lejší lesní požár v novodobé historii nejen Česka, 

ale i Saska. Požár byl na českém území uhašen  

v pátek 12. srpna 2022 a na německé straně  

o týden později v pátek 19. srpna 2022. 

Dne 28. července 2022 jeli na pomoc při 

tomto požáru v 21 hodin večer i naši členové 

sboru dobrovolných hasičů, jmenovitě Jan Mi-

lasevič (řidič vozu Tatra), Roman Kocúm (řidič 

vozu Toyota), Martin Kužílek (velitel jednotky)  

a příslušní hasiči Miloš Karneth a Daniel Brodský. 

Zde napomáhali s dálkovou dopravou vody  

a hašením požáru. Domů se vrátili v nočních 

hodinách následující den. 

Podruhé jeli pomáhat naši hasiči ve složení 

Jan Milasevič a Richard Doležel do zasažené 

oblasti v úterý 2. srpna 2022. Zásah trval třicet 

šest hodin. Návrat zpět jim ale zkomplikova-

la velká porucha na vozidle Tatra a vozidlo se 

stalo nepojízdným. Předběžná prohlídka svěd-

čila o závadě na motoru. Oprava byla vyčíslena 

na částku jedno sto tisíc korun českých. Jelikož 

akceschopnosti našich hasičů je důležitá nejen 

pro naši obec, ale i pro tři obce v našem okolí 

(Bílence, Všehrdy a Nezabylice) bylo potřeba 

automobil co nejdříve opravit. Nebyl čas čekat 

na dotaci coby kompenzaci za vzniklé škody 

při zásahu. Z tohoto důvodu jsme oslovili Se-

veročeské doly, a.s., zda by naší obci potažmo 

jednotce sboru dobrovolných hasičů nepřispě-

Sbor dobrovolných hasičů
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la částkou ve výši odhadu opravy. Společnost 

nezaváhala ani chvíli a během několika dní byla 

částka schválena, smlouva sepsána a pro-

středky na našem účtu. Navíc opravu zajišťova-

la Revitrans, a.s. z Bíliny, která je taktéž navázaná 

na hornickou činnost. Nakonec oprava motoru  

a spojky vyšla něco málo přes padesát tisíc ko-

run českých. Zbývající prostředky byly a budou 

použity na výměnu majáků u vozidel Tatra  

a Toyota a nákup potřebného vybavení – mo-

torové pily. 

Mateřská škola
Oslava čarodějnic

Čarodějnice jsme letos oslavili až v měsíci 

květnu, kdy se nám školka zase naplnila zdravý-

mi dětmi. Ty přišly do zařízení v tento den  

v čarodějnických maskách, které byly opravdu 

povedené. Přálo nám počasí, takže jsme si osla-

vu užili venku na naší zahradě. Děti mezi sebou 

soutěžily a nechybělo ani létání na koštěti. Po 

všem tom zápolení a čarodějnické diskotéce 

čekala na děti strašidelná sladká odměna, kte-

rou mohl získat jen ten, kdo byl odvážný. Školka 

byla ten den plná odvážných čarodějů a čaro-

dějek. 
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Školková olympiáda
V květnu se zúčastnilo i naše zařízení „Škol-

kové olympiády“. Letos ji pořádaly paní učitelky 

a ředitelka z mateřské školy v obci Zelená. Na 

tomto soutěžním klání se scházejí všechny ves-

nické mateřské školy z okolí. Každý rok je pořá-

dáno jinou školkou – obcí. 

V rámci olympiády na nás čekala cesta  

k rozhledně na Skřivánčím vrchu. Po trase plnily 

děti úkoly, které měly jedno velké téma a tím 

bylo „Jaro, léto, podzim a zima“. Při cestě se děti 

měly možnost naučit stejnojmennou písničku, 

kterou si pak společně všichni zazpívali. 

Červnové akce
V měsíci červnu byl program ve školce nabi-

tý. Začali jsme oslavou Mezinárodního dne dětí, 

kdy se uskutečnila akce s názvem „Putování za 

hádankou“. Na cestě děti čekalo devět hádanek, 

které musely najít pomocí barevných fáborků. 

Za každou uhádnutou získaly písmeno v tajen-

ce. Nakonec děti všechny hádanky uhádly  

a vzniklá tajenka zněla: „Hledej u sochy“. Zde na-

šly poslední úkol, za jehož splnění získaly odmě-

nu. 

Jako každý rok na nás čekalo v měsíci červ-

nu i loučení s předškoláky. Tentokrát jsme ale 

chtěli vymyslet něco netradičního a výjimečné-
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ho. A tak jsme se vydali společně v sobotu  

18. června na „školkový pochoďáček“. Sraz všech 

zúčastněných byl na Třetím mlýně v Chomu-

tově. Naším cílem bylo dojít až k Medvědím 

vodopádům. I když se z počátku zdála cesta 

dlouhá a náročná, nakonec to všichni zvládli 

na jedničku, včetně dětí. Po pochoďáčku jsme 

se sešli na zahradě školky, kde bylo připraveno 

pro všechny slavnostní šerpování předškoláků. 

Tento rok byli ošerpováni pravým indiánským 

rituálem a tím připraveni pro vstup do základní 

školy. Tímto slavnostním aktem však společný 

den ještě nekončil. Čekalo nás opékání buřtů, 

zpívání táborových písní a stanování v zahradě 

školky. Společný den jsme si opravdu užili a už 

se těšíme na další rok.

Na konci června na nás čekala ještě posled-

ní společná akce a tím byl výlet na Lesnou. Pro 

děti tu byl připraven program. Zde poznávaly 

les, hmyz, louky či květiny. Zkoumaly vše mikro-

skopem, lupou a dalekohledem. Měly také mož-

nost pochytat motýli a jiný hmyz. Pro děti byl 

program velmi přínosný a určitě se na Lesnou 

zase rádi vrátíme. 

Posledním červnovým dnem jsme ale neu-

zavřeli. Pro děti byl zajištěný prázdninový provoz, 

který mohli rodiče využít tak, jak potřebovali. 

Nový školní rok
Znovu jsme se sešli ve školce v měsíci září, 

kdy nám začal nový školní rok. Přivítali jsme 

nové dětičky, které si procházely adaptačním 

obdobím. Tento čas je velmi náročný nejen pro 

děti, ale také pro jejich rodiče. Vstup do školičky 

je veliká životní změna, na kterou si děti potře-

bují zvyknout. Je proto třeba dostatek času  

a pochopení. Někteří si zvykají snadno a rychle, 

ale pro spoustu ostatních je toto období ná-

ročnější. Není to ale nic špatného a neobvyklé-

ho. Každé dítě je jedinečné a má své konkrétní 

potřeby. My se snažíme dětem pobyt ve školce 

co nejvíce zpříjemnit a ukázat jim, že je tady 

čeká spousta zábavy, objevování nových věcí, 

získávání nových zkušeností a také poznávání 

nových kamarádů, na které se budou každý den 

před příchodem těšit. Až si tímto obdobím děti 

projdou, budou chodit do školy s úsměvem  

a rády. 

S novým školním rokem jsme pořídili nové 

vzdělávací pomůcky, a to v rámci digitalizace. 

Nakoupili jsme dětem oblíbené Albi tužky s kníž-

kami, díky kterým se mohou individuálně vzdě-

lávat jinou formou, než na kterou jsou možná 

zvyklé. Dále máme pro děti digitální mikroskop, 

se kterým mohou objevovat mikrosvět do nej-

menších detailů. Poslední vzdělávací pomůckou 

jsou tablety, které děti mohou využívat také pro 

své vzdělávání. Tyto pomůcky slouží spíše pro 

individuální práci s dětmi. Nejsou zařazovány do 

každodenního pobytu ve školce a jsou využívá-

ny výjimečně. 

Podklady sl. Pavla Šimanová, Dis.  

– napsala p. Vaňousová R. 

Více fotografií a podkladů na:  

https://www.msdrouzkovice.cz/
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